
سهم خواهی سد راه وحدت جریان اصولگرایی است؟
اصولگرایان؛ توپ چهل تکه در انتخابات

پایداری تمایل به ائتلاف دارد
آرمان ملی- یاسمین طالقانی: در سال های گذشته زمانی که 
سخن از انشقاق یک جریان بود، یک طیف از طیف دیگر جدا 
کنون  می شد و تصمیمات مختص به خود می گرفت، اما ا
اردوگاه اصولگرایی چندین تکه شده است و هر گروه ساز خود را 
می زند. طبیعی است غیبت اصلاح طلبان در انتخابات سبب 
چنین وضعیتی در اردوگاه اصولگرایی شده است. در ادامه به 

بخش بندی مختلف جریان اصولگرا پرداخته خواهد شد.
   قالیبافی ها در صدر هستند 

»شورای ائتلاف نیروهای انقلاب اسلامی« که از آن با عنوان 
اختصاری »شانا« هم یاد می شود، در آستانه انتخابات مجلس 
یازدهم در سال ۹۸ با ائتلاف چند گروه و حزب شاخص اصولگرا 
متولد شد و علاوه بر موفقیت در انتخابات مزبور، در سیزدهمین 
دوره انتخابات ریاست جمهوری در سال ۱۴۰۰ نیز توانست نامزد 
مورد نظرش یعنی »سیدابراهیم رییسی« را راهی پاستور کند؛ 
البته گزینه اول شانا در انتخابات ۱۴۰۰، »محمدباقر قالیباف« 
بود که با انصراف او، رئیسی گزینه مدنظر ائتلاف اصولگرایان شد. 
گفته نماند که در سال ۱۳۹۶ و در آستانه انتخابات  »مهر« نوشت نا
ریاست جمهوری دوره دوازدهم، تشکل محوری و وحدت بخش 
اصولگرایان، »جبهه مردمی نیروهای انقلاب اسلامی« با عنوان 
اختصاری »جمنا« نام داشت که بعدها از دل آن، شورای ائتلاف 
بیرون آمد. جمنا در جریان آن انتخابات، »رئیسی« را به عنوان 
کاندیدای موردنظر خود برای رقابت با »حسن روحانی« نامزد 
مورد حمایت اعتدالیون و اصلاح طلبان، برگزید. شورای ائتلاف به 
ریاست »غلامعلی حدادعادل« این روزها اثرگذارترین تشکیلات 
جناح راست در سپهر سیاسی ایران است؛ بنا به گفته »رضا 
داوری« دبیر این شورا، ۲۲۰ نفر از نمایندگان فعلی مجلس شورای 
اسلامی و ۸۰ درصد اعضای شورای شهر، از فهرست شورای ائتلاف 
به مجلس و شورای شهر راه پیدا کردند. حالا شانایی ها در آستانه 
انتخابات مجلس دوازدهم مجددا در سودای کسب پیروزی 
کثر کرسی های سبز رنگ بهارستان را  هستند و می خواهند حدا
تصاحب کنند. ابراهیم رسولی، سخنگوی شورای ائتلاف چندی 
پیش در جریان نشست خبری خود اعلام کرد: »لیست شورای 
ائتلاف هنوز مشخص نیست اما سرلیست بودن آقای قالیباف 

برای شورای ائتلاف قطعی است.«
   شورای وحدت برادر ناتنی شورای ائتلاف

« نوشته است »شورای وحدت نیروهای  آن طور که »مهر
انقلاب اسلامی« در سال ۹۹ تأسیس شد؛ وحدتی ها بر نقش 
کید مؤکد  محوری »جامعه روحانیت مبارز« در میان اصولگرایان تا
دارند؛ جبهه پیروان خط امام )ره( و رهبری به ریاست »باهنر« و 
حزب موتلفه اسلامی به دبیرکلی »بادامچیان« دو ستون مهم 
دیگر در شورای وحدت هستند. ۴۵ تشکل سیاسی از مجموعه 
احزاب ملی، عضو شورای وحدت هستند؛ بر همین مبنا، شورای 
وحدتی ها، خود را بزرگ ترین جریان ائتلافی کشور می دانند. باهنر، 
بادامچیان )بعضا ترقی به نمایندگی از موتلفه( و حجت الاسلام 
سیدرضا تقوی )به نمایندگی از جامعه روحانیت مبارز( اعضای 
شاخص شورای وحدت هستند که در جلسات شورای ائتلاف 
برای رایزنی جهت ارائه لیست مشترک احتمالی، حضور پیدا 
می کنند. یکی از چهره های شاخص شورای وحدت، »محمدرضا 
باهنر« است؛ شخصیتی با سابقه ۷ دور نمایندگی مجلس. از باهنر 
به عنوان سرلیست شورای وحدت در انتخابات مجلس دوازدهم 

نام برده می شود.
   »شریان« جریان مخفی یاران دولت؟

»شبکه راهبردی یاران انقلاب اسلامی« موسوم به »شریان« 
که نخستین  تشکیلاتی جدید در جریان اصولگرایی است 
مجمع عمومی آن در یازدهم اسفند ۱۴۰۱ یعنی درست در فاصله 
یکسال تا انتخابات مجلس دوازدهم برگزار شد؛ همین امر بیانگر 
نگاه و رویکرد ویژه شریانی ها برای تصاحب کرسی های پارلمان 
دوازدهم بود. حضور »مهرداد بذرپاش« وزیر راه و شهرسازی 
و »امیرحسین قاضی زاده هاشمی« رئیس بنیاد شهید و امور 
ایثارگران در نخستین مجمع عمومی شریان، برخی گمانه زنی ها 
را به ویژه در میان اصلاح طلبان ایجاد کرد که شریان، تشکیلاتی 
وابسته به دولت سیزدهم است. دولتی ها خودشان، دخالت در 
امر انتخابات به عنوان »یک سر رقابت« را از اساس رد می کنند. 
کی از آن است که رئیس جمهور به برخی  شنیده های »مهر«، حا
عناصر دولت که شائبه اتصال شان با شریان وجود دارد، برای عدم 
دخالت در کار سیاسی و انتخاباتی، به دفعات تذکر داده است. 
شریان در درون شبکه خود، تشکیلاتی موسوم به »شکوه« دارد 
که نقش و کارکرد این بخش از شریان، گفت وگو و تعامل با دیگر 
تشکیلات اصولگرا نظیر »شورای ائتلاف« و »شورای وحدت« و 
کی  »پایداری« است. البته برخی شنیده های خبرنگار »مهر«، حا
از آن است که احتمال ارائه لیست مستقل برای انتخابات مجلس 

از سوی شریان، جدی به نظر می رسد.
   جبهه پایداری با یاران احمدی نژاد

»جبهه پایداری انقلاب اسلامی« به دبیرکلی »صادق محصولی« 
از دیگر تشکیلات در جریان اصولگرایی است که بدون شک تأثیر 
مهمی بر فضای انتخاباتی خواهند داشت. پایداری ها خود را 
گردان و رهروان راه مرحوم علامه مصباح یزدی می دانند.  از شا
سابقه فعالیت و کنشگری رسمی این جبهه، به انتخابات مجلس 
نهم شورای اسلامی در سال ۱۳۹۰ بازمی گردد. یکی از چهره های 
شاخص جبهه پایداری حجت الاسلام »مرتضی آقاتهرانی« است 
که احتمال سرلیستی او از طرف پایداری ها زیاد است؛ البته احتمال 
ائتلاف پایداری ها با شورای ائتلاف هم مردود نیست؛ چندی پیش 
»حدادعادل« رئیس شورای ائتلاف درباره جلسه با دبیرکل جبهه 
پایداری بیان داشت: »هنوز جلسه ای با آقای محصولی تشکیل 
کره کنیم و  نشده است، اما درصدد هستیم که با دوستان مذا
ان شاءا... به سوی وحدت گام عملی برداریم«. شنیده شده در 
، محصولی و  حاشیه دیدار اخیر سران احزاب با رئیس جمهور
حدادعادل برای آغاز دور جدید گفت وگوها میان جبهه پایداری 
و شورای ائتلاف جهت ارائه لیست واحد، به توافق رسیدند. 
»صادق محصولی« دبیرکل جبهه پایداری نیز ابراز امیدواری 
کرده است که جریان اصولگرایی به لیست واحد انتخاباتی برسد؛ 
کید کرده است: »وحدت وسیله است  محصولی در عین حال تا
گر بخواهند موفق باشند، باید به  نه هدف، جریان های انقلابی ا
سمت وحدت بروند اما وحدت خودش هدف نیست بلکه وسیله 
است و باید با حفظ اصول به سمت وحدت حرکت کنیم.« جریان 
اصولگرایی به استثنای تشکیلات فوق الذکر دارای اضلاع و شعبات 
و اقمار دیگری نیز هست که البته وزن سیاسی کمتری دارند؛ البته 
حضور آن ها در هر یک از ائتلاف ها می تواند راهگشا و تعیین کننده 
باشد؛ علی ایحال، آنچه مهم است وحدت و عدم افتراق و تشتّت 

در جریان انقلابی است.

آرمان ملی- مطهره شفیعی : عید سال 
۹۵ صفحه توئیتر آیت ا... هاشمی رفسنجانی 
جمله ای را در ارتباط با توان موشکی نیروهای 
کنش و  مسلح به نقل از وی توئیت کرد که وا
تعجب بسیاری را برانگیخت: »دنیای فردا 
دنیای گفتمان هاست، نه دنیای موشک ها« 
توئیت  این  اصلاحیه  بعد  کمی  البته 
که »دنیای فردا دنیای  چنین منتشر شد 
گفتمان هایی نظیر انقلاب اسلامی است نه 
موشک های قاره پیما و بمب های هسته ای« 
البته سایت »انتخاب« به نقل از یک منبع 
مطلع نوشت: »آنچه در اخبار به عنوان توئیتر 
حساب  مي شود،  منتشر  هاشمي  آیت ا... 
و  است  ایشان  دوستداران  از  یکي  کاربري 
محتواي آن، هیچ ارتباطي به آیت ا... هاشمي 
ندارد.«. کانال سایت انتخاب در ادامه با اشاره 
به جمله منتسب به هاشمی رفسنجانی در 
ارتباط با توانمندی موشکی کشور در توئیتر 
کوتاه کردن  مي رسد،  »به نظر  نوشت:  وی، 
که البته جز قواعد توئیتر است(  ناشیانه جمله )
باعث بروز برداشت هاي متفاوت شده است. 
جمله اصلي این است: »دنیاي فردا، دنیاي 
گفتمان هایي نظیر انقلاب اسلامي است، نه 

موشك هاي قاره پیما و بمب هاي هسته اي.«

   تخریب برای توئیتی که نبود
ظاهرا برخی برای نیل به اهدافشان اخلاق 
را فراموش کرده و توجهی به تکذیب عبارت 
منتشر شده با نقل از آیت ا... هاشمی در ۷ سال 
که در مطلبی بر  کیهان  پیش ندارند، مانند 
»ضرورت پاسخ به گروهک های تروریستی در 
منطقه« نوشت و تیتر زد: »دنیای امروز دنیای 
موشک هاست آن هم از نوع خیبرشکن!« به 
گزارش کیهان، در روزگاری یکی از چهره های 
فقید سیاسی در اظهاراتی عجب گفته بود: 

دنیای امروز دنیای گفتمان هاست نه دنیای 
موشک ها! این سخن در زمان خود بسیار 
کارشناسان مختلف قرار  مورد نقد و بررسی 
گرفت، اما با گذشت حدود کمتر از ۱۰ سال از 
بیان این سخن، اینک به خوبی می بینیم که 
گفتمان« در منطق غرب  در دنیای امروز »
جایگاهی ندارد و فقط با زبان موشک و سلاح 
می توان با طرف غربی و استکباری سخن گفت. 
در مهر سالجاری هم روزنامه کیهان در ستون 
کیهان و خوانندگان« در یک کامنت کوتاه  «
به همه روسای جمهور بعد از انقلاب به جز 
رهبر انقلاب و ابراهیم رئیسی حمله کرد! به 
گزارش کیهان، آقای احمدی نژاد رئیس جمهور 
اسبق کشورمان که همه شهرتش را مدیون 
شعار نابودی اسرائیل است امروز نسبت به 
و  رفته  اغما  به  فلسطین  حادثه  بزرگ ترین 
سکوت اختیار کرده است. آقایان روحانی و 

خاتمی هم وضعیت مشابهی دارند. کاش آقای  
هاشمی هم زنده بود تا با چشمانش ببیند 
دنیای امروز نه دنیای گفتمان  بلکه دنیای 
موشک هاست. خبرگزاری »فارس« هم در سال 
گذشته نوشته بود: »به نظر می رسد آیت ا... 
هاشمی با انتشار این توئیت معتقد بود که باید 
تاسیسات موشکی و دفاعی خود را تعطیل کنیم 
و برای حل مشکلات کشور به دنبال گفت وگو با 
غرب باشیم، سیاستی که در دولت های یازدهم 
و دوازدهم به نوعی از سوی دولت پیگیری شد و 
کمان  در نتیجه مشخص شد در دنیایی که حا
ظالم برخی کشورها مانند آمریکا به عهد و توافق 
خود پایبند نیستند، تعطیلی قدرت دفاعی و 

ک است.« موشکی بسیار خطرنا

   نقش هاشمی در توسعه صنایع موشکی 
مخالفان  تکرار  ادعاهای  به  پاسخ  برای 

صفحه  به  است  لازم  هاشمی  آیت ا... 
کیهان در   فروردین سال ۶۷  اول روزنامه 
که برای این مطلب  بازگشت. تیتر و عکسی 
انتخاب شده است، با دقت نگاه کنید: »لزوم 
تقویت صنایع موشکی برای مقابله با توطئه 
گرچه تاریخ آن به سختی خوانده  دشمنان« ا
 ۱۳۶۷ می شود، اما مربوط به فروردین ماه 
است. سالی که جنگ به اوج جنایات ارتش 
بعث عراق در موشک باران شهرهای ایران، 
به خصوص تهران رسیده بود. حتما به یاد 
دارید آن توئیت کذایی را و پس  از آن سیل 
همیشه  مثل  که  تهمت هایی  و  توهین ها 
نسبت به امین ترین شخصیت تاریخ معاصر 
ایران روا داشته بودند که انگار آیت ا... هاشمی 
را  عزیز  ایران  ک  خا از  رفسنجانی بخشی 
فروخته است. فرماندهی دلیر در جنگ ۸ ساله 
که برای برقراری صلح به امام عزیز پیشنهاد 
کمه شود و حتی  داده بود که حاضر است محا
اعدام، ولی بگذارید جنگ تمام شود. واقعا 
کیست که نداند آیت ا... هاشمی رفسنجانی 
به عنوان سردار سازندگی برای این کشور چه  
کارهای عظیمی کرده است. کیهان مصاحبه 
آیت ا... هاشمی رفسنجانی با خبرنگار واحد 
مرکزی خبر پیرامون وضعیت جدید جنگ، 
آینده حملات موشکی و هوایی عراق به مناطق 
مسکونی« را در تاریخ دوشنبه ۱۵ فروردین 
۱۳۶۷ منتشر کرده بود. هاشمی که در پاسخ 
به پرسش خبرنگار که: »نظرتان درباره رویکرد 
جدید ارتش بعث برای موشک باران شهرهای 
اساس  »بر  بودند:  گفته  چیست؟«،  ایران 
اطلاعاتی که از داخل عراق و کشورهای حامی 
عراق داریم، برای ما روشن است که در معرض 
توطئه جدیدی هستیم که محور این توطئه 
و نقطه جدید آن امکانات موشکی است که 

به وفور در اختیار عراق قرار گرفته است.«
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کیهان ۶۷: هاشمی از تقویت صنایع موشکی گفت

فراموشی به سبک کیهان
   کیهان ۱۴۰۲: دنیای امروز دنیای موشک هاست آن هم از نوع خیبرشکن!

آرمان ملی- حمید شجاعی: همواره در آستانه انتخابات 
کاندیداها،  پیرامون  حواشی  شاهد  مختلف  مقاطع  در 
نمایندگان و برخی اقدامات و عملکردهایشان بوده ایم. البته 
گر بخواهیم به واقعیت امر بپردازیم اینکه این مساله شاید  ا
در ایام مختلفی از سال اتفاق بیفتد؛ اما در زمان انتخابات به 
وفور شاهد حواشی مختلفی پیرامون مجلس هستیم. چه 
اینکه چند ماه پیش بود که ماجرای خودروهای دیگنیتی 
و فیدلیتی اعطایی موسم به » خودرو گیت« به نمایندگان 
بسیار جنجال برانگیز شد و احمد علیرضابیگی، نماینده تبریز 
که طراح این مساله بود با مستندات خود بر این ماجرا پای 
فشرد و حتی لیست هایی هم در این خصوص بیرون آمد، اما 
در نهایت کار به جایی نرسید و همه چیز مسکوت ماند. با این 
حال برخی معتقدند ترکش های آن ماجرا در انتخابات دوره 
دوازدهم به علیرضابیگی اصابت کرده و ردصلاحیت وی از 
سمت هیأت های اجرایی و نظارت احتمالا به همان دلیل 
بوده است. البته همانطور که گفته شد از این دست ادعاها 
در خصوص دریافتی های خارج از اصول و قاعده نماینده ها 
ح شده نه فقط  از سکه و پول گرفته تا اموال دیگر بسیار مطر
در این مجلس که در مجالس مختلف؛ اما آنچه مهم است 
ح شده و می شود  اینکه چه میزان از این مسائلی که مطر
واقعیت داشته و تا چه حد دنبال شده و در نهایت کار به 
گر مساله راست بوده که چه برخوردی با  کجا رسیده است؟ ا
گر هم دروغ بوده با فرد مدعی  نماینده خاطی صورت گرفته و ا
چه برخوردی شده  است؟ لذا جدای از صدق یا کذب این 
کننده  ادعاها باید شفافیت به حدی باشد که چه شخص افشا
بتواند با ادله و مدارک ادعای خود را ثابت کند و چه عملکرد 
نمایندگان آنقدر در منظر و  دید مردم شفاف باشد که اساسا 

چنین مسائلی پیش نیاید. 

   ماجرای یک ادعا
شامگاه شنبه بود که یک سخنران جریان اصولگرا در برنامه 
»جهان آرا« شبکه افق در خصوص انتخابات مجلس اظهار 
داشت: »یک کلام بگویم باید داغ شود، اما نشستن بر آن 
کبر رائفی پور گفت: »الان نشستن بر  به صلاح نباشد.« علی ا
صندلی مجلس در ایران به صرفه است و بر سر این صندلی 
دعوا و جنگ جهانی است.« وی در پاسخ مجری که گفت 
کرد:  بیان  از سر خدمت نیست،  نمایندگی مجلس  مگر 
»ا ن شاءا... که اینطور باشد و حتما عده ای اینطورند؛ اما 
جسارتا من نمی توانم این موضوع را به تقوای فردی بسپارم 
چون من تقواسنج ندارم که مثل فازمتر بزنم ببینم که برق 
دارد یانه«. وی افزود:  »ما در یکی از ادوار مجلس رئیس 

کسیون مقابله با فساد داشتیم که تماس تلفنی داشته  فرا
با جایی که می خواسته تحقیق و تفحص کند گفته ۲ میلیارد 
گر نه به تحقیق و تفحص می آیم. این آدم  به حساب می زنید ا
می خواهد چکار کند؟ یعنی ابزار تحقیق و تفحص چماقی 
است که می تواند بگوید پول بده تا نیایم.« رائفی پور در ادعایی 
کنونی نماینده  اظهارکرد: »همین الان در همین مجلس 
داریم که ۱۴۰ سکه تمام گرفته و اسم نمی برم. این سکه ها را 
می خواهد بین مردم پخش کند؟ بین کدام مردم؟ می خواهد 
یک گرم یک گرم کند؟ با خودم گفتم اسم نماینده ای که ۱۴۰ 
سکه گرفته را ببرم؛ اما نمی شود چون متاسفانه تایید شده 
است. عدم شفافیت همه را دزد می کند.« صحبت اینجا است 
گر ادعایش صحت و  رائفی پور که خود طالب شفافیت است ا
واقعیت دارد چرا با شفافیت نام نماینده خاطی را نمی برد ولو 
گر هم که ادعای وی واهی  اینکه تایید صلاحیت شده باشد. ا
باشد که دستگاه های مسئول قضائی باید به این اتهام وی به 

نمایندگان مجلس رسیدگی کنند.
 

کنش مجلس به ادعای رائفی پور     وا
کبر رائفی پور در تلویزیون مبنی بر  پس از ادعای علی ا
دریافت ۱۴۰ سکه از سوی یک نماینده مجلس این مساله 
کنش هایی روبه رو شد. چنانکه نماینده  در مجلس نیز با وا
مردم مهریز و بافق در جلسه علنی طی تذکری شفاهی گفت: 
اخیرا فردی که خود را همه چیزدان می داند و درباره همه چیز 
نظر می دهد، در صداوسیما صحبتی را علیه نمایندگان به 
بهانه شفافیت کرده و گفته است یکی از نمایندگان برای آنکه 
درخواست یک تحقیق و تفحص را پس بگیرد، سکه دریافت 
گر خودش مدافع شفافیت است، اعلام  کرده است. این فرد ا
کند که در جلسات و سخنرانی های خود چه مبالغی دریافت 
می کند. محمدرضا صباغیان افزود:  این فرد با این ادعای 
خود، شورای نگهبان را هم زیرسوال برده است. دادستانی 
باید به این موضوع ورود کند تا موضوع شفاف و روشن شود. 
گر هم تخلفی  گر کسی تخلف کرده است، باید اعلام شود و ا ا
صورت نگرفته است، باید با گوینده این اتهام برخورد شود. 
نماینده مردم مهریز و بافق اظهار کرد: نباید هر چند وقت 
یکبار مجلس شورای اسلامی  را اینگونه مورد هجمه قرار داد و 
باید از کیان مجلس دفاع کرد. با توجه به اینکه در برنامه زنده 
صداوسیما این اتهام به مجلس شورای اسلامی  زده شده 
است، جایز نیست که مجلس سکوت کند. در ادامه رئیس 
، گفت: قانون انتخابات درباره  مجلس در پاسخ به این تذکر
این موضوعات موارد لازم را پیش بینی کرده است و قوه قضائیه 
نیز در این زمینه مسئولیت دارد که به خوبی دنبال می کند. 

حتما کسانی که شائبه ای درست می کنند باید پاسخگو باشند. 
این موضوع در یک برنامه زنده گفته شده و به گونه ای مطرح 
شده که شورای نگهبان نیز مطلع بوده و آن نماینده را تأیید 
کرده است. محمدباقر قالیباف بیان کرد: دادستان به عنوان 
گر واقعا حرفی  مدعی العموم باید این موضوع را پیگیری کند. ا
که زده شده اتفاق افتاده باشد، باید گفت فردی که سکه 
گرفته است نه صلاحیت حضور در این مجلس و نه صلاحیت 
گر این حرف صحت ندارد  حضور در مجلس آینده را دارد، اما ا
باید با فردی که این موضوع را مطرح کرده است برخورد شود. 
وی ادامه داد: دادستان باید به این موضوع ورود کرده و آن 
را پیگیری کند تا هم مردم و هم مجلس شورای اسلامی  در 

جریان قرار گیرند.

   این حرف ها اصل نظام را زیرسوال می برد
یک نماینده مجلس در خصوص ادعای دریافت سکه از 
گر این مساله واقعیت  سوی برخی نمایندگان اظهار داشت: ا
دارد چرا دستگاه های نظارتی که به حمدا... تعدادشان نیز 
زیاد است رسیدگی نمی کنند و چرا شورای نگهبان به این 
مساله رسیدگی نکرده و این نماینده را به مردم معرفی و 
ک فطرت  ردصلاحیت  نمی کند، مگر تعارف دارد؟ علیرضا پا
در گفت وگو با »آرمان ملی« گفت: اصل نظام برای همه ما از 
همه چیز مهم تر است.  نکته دیگر اینکه آیا هر کسی اجازه دارد 
که بدون اینکه تحقیق کرده و به نتیجه برسد سنگی را بیندازد 
و آبروی همه نماینده ها را ببرد؟ آقایی که چنین اظهارنظری 
کرده چه بهتر که نماینده را نیز معرفی می کرد که برای کدام 
استان و شهرستان است. نماینده مردم شیراز در مجلس بیان 
کرد: من فکر می کنم همه اینها اصل نظام را زیرسوال می برد و 
کاری که اینها می کنند بدتر از کاری است که اسرائیل می کند. 
در فاصله یکماه مانده تا انتخابات یک سنگی را می اندازند تا 
مردم به انتخابات و رای دادن بدبین شوند. بحث نمایندگان 
دوره یازدهم یا دوازدهم نیستند بلکه بحث اصل نظام است. 
وی ادامه داد: آن کس که چنین ادعایی کرده باید حکم 
جلبش صادر شود مگر اینکه نماینده خاطی را معرفی کند 
ح شفافیت را  گر اثبات کرد به وی جایزه بدهند. ما طر و ا
تصویب کردیم. این ضعف رسانه است که اجازه می دهد چنین 
چیزهایی به راحتی پخش شود. شخص موردنظر نیز باید 
به دستگاه های نظارنی گزارش می داد نه اینکه در تلویزیون 
آبروی نمایندگان را ببرد. وی تصریح کرد: رئیس مجلس هم 
باید از این فرد که چنین اظهارنظری کرده و مردم را از مجلسی 
که رهبر معظم انقلاب آن را مجلس انقلابی نامیده، ناامید 

کرده شکایت کند. باید مشخص شود که چه هدفی دارند.

رائفی پور؛ یک نماینده ۱۴۰ سکه گرفته و تایید هم شده

ادعای جنجالی

برگزاری انتخابات اتاق بازرگانی 
صمد حسن زاده رئیس شد

حسین سلاح ورزی: جعبه سیاه اتاق 
بازرگانی را به زودی منتشر می کنیم

پس از کش و قوس ها و حرف و حدیث های 
اتاق  رئیس جدید  انتخابات  پیرامون  فراوان 
بازرگانی نشست فوق العاده هیات نمایندگان برای 
انتخاب رئیس اتاق ایران برگزار شد. در این جلسه، 
حسین میرمحمد صادقی، رئیس انجمن نظارت 
گر بالاترین رکن اتاق  بر انتخابات اتاق ایران گفت: ا
تصمیمی بگیرد باید اجرا شود. وی افزود: امروز 
برای انتخاب رئیس اتاق ایران، جلسه تشکیل 
شده و ۲۱ نفر برای حضور در این انتخابات تایید 
صلاحیت شده اند. به گفته میرمحمد صادقی  
هیات نمایندگان اتاق ایران ۴۹۸ نفر هستند که در 
حال حاضر ۳۸۹ نفر برای حضور در این انتخابات 
در جلسه حضور یافته اند لذا جلسه از رسمیت 
لازم برخوردار است. وی ادامه داد: این دوره 
انتخابات اتاق ایران تفاوت اصولی با سایر انتخابات 
داشت؛ تغییراتی در آیین نامه تشکیل هیات 
نمایندگان ایجاد شده بود که برخی از این تغییرات 
ابهاماتی داشت ، شرایطی ذکر شده بود که آن 
شرایط برای نخستین بار به بوته آزمایش گذاشته 
شد. میرمحمدصادقی اظهار داشت: انجمن 
نظارت بر انتخابات اتاق ایران وارد چهاردهمین 
ماه فعالیت شده است و ما برای اینکه مطابق قانون 
عمل کنیم، تلاش کردیم و این رویه ممکن است 
گاهی به ضرر و نفع افراد یا فردی باشد اما برای ما 
عمل به قانون، مهم ترین مساله بود. در ادامه 
این جلسه، جهانبخش سنجابی شیرازی، منشی 
انجمن نظارت بر انتخابات اتاق ایران گفت: از ۲۱ 
نفر کاندید تایید صلاحیت شده ۷ نفر برای شرکت 
در انتخابات اعلام حضور کرده اند و بقیه تایید 
صلاحیت شدگان انصراف دادند. در ادامه  جلسه 
انتخابات اتاق ایران و همزمان با سخنرانی نامزدها 
محسن بهرامی ارض اقدس، صمد حسن زاده، 
احد عظیم زاده، مجتبی غیابی، فرج ا... معماری، 
عبدا... مهاجر دارابی، جعفر نیکزاد به معرفی خود 
پرداختند. از این افراد نیز در نهایت عبدا... مهاجر 
دارابی، جعفر نیکزاد و محسن بهرامی ارض اقدس 
انصراف دادند و در نهایت ۴ کاندیدا برای حضور در 
این انتخابات باقی ماندند. در لحظه ثبت آرا، تعداد 
اعضای هیات نمایندگان حاضر در نشست که 
تعرفه رای گیری دریافت کردند، ۴۰۸ نفر اعلام شد. 

   حسن زاده رئیس شد
در این مراسم، صمد حسن زاده با ۲۰۸ رای 
به عنوان رئیس اتاق بازرگانی ایران انتخاب شد. 
در ادامه این نشست به دنبال اعلام نتایج نهایی 
انتخاب رئیس اتاق بازرگانی، انتخاب نایب رئیس 
کار  سوم به جای صمد حسن زاده در دستور 
گزدرازی،  گرفت. بر این اساس، خورشید  قرار 
کبر عبدالمالکی، محمود تولایی، حسین  علی ا
پیرموذن، محسن بهرامی ارض اقدس به معرفی 
خود پرداختند. البته در ادامه محسن بهرامی 
ارض اقدس نیز به نفع حسین پیرموذن کنار رفت. 
در نهایت پس از اعلام نتایج حسین پیرموذن با 
کسب ۱۸۶ رای به عنوان نایب رئیس سوم  اتاق 

بازرگانی ایران  انتخاب شد.
   رئیس جمهور خواهان انتخابات امروز 

بودند
 رئیس سابق اتاق بازرگانی در هشتمین نشست 
هیات نمایندگان اتاق ایران در دوره دهم که با 
دستور کار »انتخاب رئیس اتاق ایران« صبح روز 
گذشته برگزار شده است، گفت: پس از هفت ماه 
نمایندگان دولتی هم در نشست های اتاق ایران 
حضور پیدا کرده اند. هرچند طبق قانون اتاق 
هر عضوی که بیش از سه جلسه غیبت داشته 
باشد مستعفی محسوب می شود، اما در مورد 
اعضای دولتی این امر استثنا می شود. در هفت 
ماه گذشته در تعامل دولت و بخش خصوصی 
مقطعی تاریخی را در تاریخ ۱۴۰ ساله اتاق پشت سر 
گذاشتیم. حسین سلاح ورزی اظهار داشت: آنچه 
در دو و نیم سال گذشته بر اتاق رفته در کتابی 
۱۸۰ صفحه ای و مستندی سه ساعته تشریح 
خواهد شد. این کتاب و فیلم مستند سندی 
ارزشمند است که چرایی اتفاقات دو و نیم سال 
گذشته را روایت می کند و به عبارت دیگر جعبه 
سیاه اتاق بازرگانی در دو و نیم سال گذشته به 
حساب می آید. وی افزود: در هیچ مقطعی از 
فعالیت اتاق بازرگانی همچون این دوره، هیات 
رئیسه اینگونه با یکدیگر هماهنگ نبودند و هیات 
رئیسه در این مدت تلاش کردند از کیان بخش 
خصوصی حمایت کنند. من همیشه اعلام کردم 
که هیچ چیز باعث کناره گیری من نمی شود، مگر 
خواست هیات مدیره. اما بعد از ملاقات طولانی 
هیات رئیسه با رئیس شورای عالی نظارت عنوان 
شد که رئیس جمهور محترم درخواست برگزاری 
انتخابات امروز را داشتند. رئیس پیشین اتاق 
بازرگانی بیان کرد: از رئیس آینده درخواست هایی 
دارم. نخست اینکه اتاق ایران در سال ۲۰۲۴ میزبانی 
کشور های مسلمان را بر عهده دارد و  مجمع 
همچنین میزبان کشور های اسلامی عضو »دی 
هشت« را پیش رو دارد. امیدواریم در این سال 
میلادی میزبان خوبی برای این رویداد ها در اتاق 
ایران باشیم. سلاح ورزی عنوان کرد: از شخص 
که در  گله مند هستم  آقای میرمحمدصادقی 
برابر بدعت گذاری تمدید فعالیت انجمن نظارت 
که عمر این  کردند، ایشان می دانند  مقاومت 
انجمن تمام شده بود؛ بنابراین از ایشان خواهش 
دارم حالا که اراده بیرونی بر تمدید این انجمن 
حادثه شده بساط این انجمن را جمع کنند. در 
هفت ماهه گذشته شاهد بودیم که مجموعه هایی 
مانند وزارت صمت و برخی استانداری ها اسباب 
زحمت را برای اعضای اتاق فراهم می کردند و در 
شرکت اعضا در جلسه ها اعمال تصمیم می کردند. 
وی ادامه داد: اتاق همچون ۱۴۰ سال گذشته 
فعالیت خود را ادامه خواهد داد و من معتقدم 
اتاق خانه بخش خصوصی خواهد ماند، هر چند 

دخالت ها در این اتاق زیاد شده است. 

 محمدباقر قالیباف:
 دادستان به عنوان مدعی العموم ورود کند

ک فطرت، نماینده شیراز        علیرضا پا
 در گفت وگو با »آرمان ملی«: فرد مدعی یا اثبات کند یا حکم جلبش صادر شود


